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CEL MAI BUN DAR AL CERULUI - ZAHARIA

Buna prietenul meu!

In acest studiu vom continua sa studiem cateva teme importante din cartea profetului Zaharia. In rezumat 
vom spune ca adevaratul popor al lui Dumnezeu nu cere explicatii ci traieste prin fagaduintele divine, pentru 
ca  acestea sunt de incredere si vesnice. Credinta si speranta vin ca si rezultat al fagaduintelor lui Dumnezeu 
scrise in Scriptura. 

In capitolul 8, Zaharia repeta mereu si mereu:  "Asa zice Domnul", si apoi prezinta diferite 
fagaduinte. Face acest lucru pentru a demonstra faptul ca cele spuse nu vin de la el insusi ci de la Dumnezeu. 

Prima fagaduinta spune ca cetatea Ierusalim va fi reconstruita. A doua spune ca poporul Domnului va 
redeveni un popor unit si nu va mai fi imprastiat in cele 4 colturi ale pamantului. A treia fagaduinta spune ca 
relatia dintre Dumnezeu si poporul Sau va fi restabilita. Doar ca aceste fagaduinte vor fi implinite prin Isus. 
Sa citim ce spune Zaharia 8,3:

"3Aşa vorbeşte Domnul: "Mă întorc iarăşi în Sion, şi vreau să locuiesc în mijlocul Ierusalimului.  
Ierusalimul se va chema: Cetatea cea credincioasă, şi muntele Domnului oştirilor se va chema: Muntele cel  
sfânt."

Haideti sa meditam putin impreuna asupra a ceea ce ne spune versetul. 

Adica cum se va intoarce Dumnezeu in Sion? Aaaa.... prin persoana lui Isus - Mesia, Acel care va 
zice intr-o zi "Eu sunt Calea, Adevarul si Viata". Partea cea mai trista a acestei istorii este ca, atunci cand a 
venit Isus, nimeni nu L-a primit, dar partea buna este ca fagaduinta care nu s-a implinit cu Israel, va avea o 
aplicatie universala. Aceasta ne transmite Zaharia 8,23:

" 3Aşa vorbeşte Domnul oştirilor: "În zilele acelea, zece oameni din toate limbile neamurilor vor 
apuca pe un Iudeu de poala hainei, şi-i vor zice: Vrem să mergem cu voi; căci am auzit că Dumnezeu este 
cu voi!  "

In mod evident, aceasta este implinirea acestei fagaduinte care nu s-a implinit in trecut. "In acele 
zile", se refera la zilele noastre. Faptul ca versetul aminteste de limbi si natiuni, lasa dar sa se inteleaga ca e 
vorba de timpul actual si o implinire universala a fagaduintei pentru Biserica. Si anume despre acele zile in 
care lumea va fi flamanda de a asculta Cuvantul lui Dumnezeu. 

II. Sa ne indreptam spre a doua parte a studiului, in care vom descoperi o alta profetie mesianica in 
Zaharia 9,9:

"9Saltă de veselie, fiica Sionului! Strigă de bucurie, fiica Ierusalimului! Iată că Împăratul tău vine la 
tine; El este neprihănit şi biruitor, smerit şi călare pe un măgar, pe un mânz, pe mânzul unei măgăriţe "

Eu te intreb: are nevoie de vre-un comentariu aceasta profetie? Aceasta  fagaduinta s-a implinit 
atunci cand Isus a intrat in Ierusalim calare pe un magarus in duminica de dinaintea crucificarii Sale. 
Aceasta intamplare este inregistrata in toate cele 4 Evanghelii. Aceasta a fost unica ocazie in care Isus a 



acceptat sa fie aclamat in mod public tocmai pentru a implini acesta profetie. Pentru ca de exemplu, atunci 
cand Alexandru cel Mare a intrat in Ierusalim, se putea crede ca el a implinit profetia facuta, dar acesta a 
intrat aducand cu sine teama si distrugere, pe cand profetia spunea ca poporul se va bucura la sosirea 
Imparatului Sau. Iar acesta a venit ca un Salvator umil, nu asa cum era Alexandru. Atunci cand Isus a intrat 
in Ierusalim, inteleptii si fruntasii cetaii nu L-au intampinat, ci copiii au fost cei care i-au iesit inainte. 

Isus putea aduce judecata si codamnare, dar in schimb a adus har si iertare. In loc sa ofere un discurs 
magistral in fata cettaii, El s-a oprit sa o contempleze si sa planga pentru ea datorita distrugerii iminente. In 
loc sa-i distruga pe vrajmasii Sai, el s-a dus la Cruce si a murit pentru ei. Ce mod minunat de implinire a 
profetiei.

III. Sa ne indreptam acum spre a treia parte a studiului nostru. Aici vom intalni o alta profetie 
mesianica. Profetiile mesianice nu sunt acelea care instiinteaza despre venirea lui Mesia, ci despre ce se va 
intampla cu El. Sa citim Zaharia 12,9.10:

" 9În ziua aceea, voi căuta să nimicesc toate neamurile care vor veni împotriva Ierusalimului. 
10Atunci voi turna peste casa lui David şi peste locuitorii Ierusalimului, un duh de îndurare şi de rugăciune,  
şi îşi vor întoarce privirile spre Mine, pe care L-au străpuns. Îl vor plânge cum plânge cineva pe singurul 
lui fiu, şi-L vor plânge amarnic, cum plânge cineva pe un întâi născut "

Dragul meu prieten, avem nevoie sa intelegem  ce ni se spune aici. In aceste paragraf pe care tocmai 
l-am citit se vorbeste despre trei aspecte importante. In cel dintai ni se spune ca Dumnezeu va distruge pe 
vrajmasii poporului Sau. De ce  nu s-a implinit aceasta profetie? De ce nu a distrus Dumnezeu pe cei care 
oprimau pe poporul Sau? Pentru un motiv foarte simplu: iudeii asteptau venirea unui Mesia - luptator, 
razboinic, liberator, nu un copil fara aparare care s-a nascut intr-un staul. Ei au inteles gresit profetia. Desi 
erau victimele puterii opresoare romane, ei erau si mai mult victimele puterii opresoare ale pacatului. 
Opresiunea romana era doar o consecinta a opresiunii pacatului. Adevarata cauza pentru care poporul era 
oprimat era pentru ca pacatul ii facuse sclavii lui. Mesia a venit sa-i elibereze de aceasta sclavie a pacatului, 
si daca ei ai fi acceptat-o atunci, consecinta ar fi fost eliberarea  de sclavia romana. In ce forma? Aceasta n-
as putea spune, dar nu siguranta asa ar fi fost pentru ca profetia o spunea. Problema lor nu erau romanii, ci 
pacatul. Dumnezeu vede problemele din alta perspectiva. Profetia se referea la casa regala a lui David si a 
locuitorilor Ierusalimului. Si ce au facut evreii? In loc sa accepte spiritul de har si eliberarea de pacat, in loc 
sa accepte pe Regele spiritual venit calare pe un magarus, L-au prins si L-au omorat. Au spus ca nu au alt 
rege in afara de Cezar. Si-au fixat privirile spre Mesia, dar nu pentru a-L accepta si pentru a-L crucifica. De 
aceea profetia spune: "Isi vor intoarce privirile spre Mine...il vor plange cum plange cineva pe singurul sau 
fiu".

Stii ca dupa moartea lui Isus multor iudei le-a parut rau de ceea ce facusera. Unii au ajuns la 
disperare si s-au sinucis, altora insa le-a parut rau, s-au cait si s-au intors la Isus, ca cei de la cincizecime. De 
ce? Pentru ca si-au dat seama ca au ucis pe Mesia.

IV. Sa studiem acum putin capitolul 13 din Zaharia. Aceasta va constitui partea a patra a studiului. In 
Zaharia 13,1 spune:

"În ziua aceea, se va deschide casei lui David şi locuitorilor Ierusalimului un izvor, pentru păcat şi  
necurăţie "



Stii, evreii se puteau spala de necuratie lor cu apa, dar curatirea interioara a inimii nu putea fi facuta 
decat prin sangele lui Isus. In alte cuvinte in acest capitol 13, ni se vorbeste despre un Mesia - purificator, in 
forma unui izvor curatitor, dar mai tarziu in versetul 7, se prezinta sub forma de pastor. Zaharia 13,7:

"7Scoală-te, sabie, asupra păstorului Meu, şi asupra omului care îmi este tovarăş! zice Domnul 
oştirilor. Loveşte pe păstor, şi se vor risipi oile! Şi Îmi voi întoarce mâna spre cei mici. "

Este interesant ca Domnul Isus a citat o parte din acest verset atunci cand se afla pe drumul spre 
Getsemani cu ucenicii Sai. Isus ar fi trebuie sa fie Pastorul care sa-Si adune oile din toate colturile lumii. Dar 
poporul Israel nu a inteles mesajul care spunea ca El este singurul care ar fi putut sa faca din ei un singur 
popor unit. In timp ce-si desfasurau misiunea pe acest pamant Domnul Isus a spus: " Eu sunt Cel care va fi 
inaltat si voi atrage  la mine pe multi". Isus este factorul care uneste. Toate profetiile care nu s-au implinit cu 
poporul evreu, se implinesc cu Biserica Crestina. 

Sionul de astazi este Biserica, iar Isus este Cel care aduna si uneste in ea toate persoanele care se 
incred in El, din toate triburile, natiunile si limbile lumii. Intrumentul folosit de Dumnezeu pentru a atrage la 
Sine pe cei ai Sai, este intreita solie ingereasca, care restaureaza adorarea adevaratului Dumnezeu, Creatorul 
cerului si al pamantului. Iese in evidenta de asemenea Evanghelia transformatoare si iertatoare si aseaza 
ascultarea ca principiu divin.

Studiul nostru se termina cu capitolul 14 din Zaharia. Aici se subliniaza mai multe aspecte. Primul: 
inaintea venirii zilei Domnului , vrajmasii poporului ales vor fi reuniti laolalta. Pentru ce? Pentru a se lupta 
impotriva fiilor lui Dumnezeu. Aceasta profetie poate avea implinirea in ceea ce este mentionat de apostolul 
Ioan in cartea Apocalipsa 16,12-16:

"12Al şaselea a vărsat potirul lui peste râul cel mare, Eufrat. Şi apa lui a secat, ca să fie pregătită  
calea împăraţilor, care au să vină din Răsărit. 
13Apoi am văzut ieşind din gura balaurului, şi din gura fiarei, şi din gura proorocului mincinos trei duhuri  
necurate, care semănau cu nişte broaşte. 
14Acestea sunt duhuri de draci, care fac semne nemaipomenite, şi care se duc la împăraţii pământului  
întreg, ca să-i strângă pentru războiul zilei celei mari a Dumnezeului Celui Atotputernic. - 
15"Iată, Eu vin ca un hoţ. Ferice de cel ce veghează şi îşi păzeşte hainele, ca să nu umble gol şi să i se vadă 
ruşinea!" - 
16Duhurile cele rele i-au strâns în locul care pe evreieşte se cheamă Armaghedon. "

In timp ce Dumnezeu isi strange poporul in Biserica sfarsitului prin cele 3 solii ingeresti, vrajmasul 
lui Dumnezeu isi strange poporul prin cele 3 mesaje al ingerilor falsi. Toate aceste lucruri se vor intmpla cu 
putin inainte de revenirea lui Hristos. In Biblie ni se spune ca trebuie sa fim pregatiti, dar profetia in Zaharia 
14 va avea si o implinire  posterioara, cu ocazia sfasrsitului mileniului, cand cei rai vor invia si vor fi incitati 
de Cel Rau ca sa se ridice impotriva Cetatii Sfinte, iar sfintii care se reintorc sa ia in posesiune Pamantul vor 
fi atacati. 

Si acum nu as putea termina acest comentariu fara a citi Zaharia 14,20-21:

"20În ziua aceea, va sta scris până şi pe zurgălăii cailor: Sfinţi Domnului! Şi oalele din Casa 
Domnului vor fi ca potirele de jertfă înaintea altarului. 
21Orice oală din Ierusalim şi din Iuda va fi închinată Domnului oştirilor; toţi cei ce vor aduce jertfe vor veni  
şi se vor sluji de ele ca să-şi fiarbă carnea; şi nu vor mai fi Canaaniţi în Casa Domnului oştirilor, în ziua 
aceea."

Stii, era ceva normal sa gasesti scris cuvantul: "Sfant" pe mitra preotilor din vechime, dar nu pe 
obiectele lor. Si de ce vasele obisnuite folosite in case in toate zilele, vor fi privite ca vase sfinte de la 



Templu? Acestea sunt doar niste figuri de stil, care vor sa ne trasnmita ideea ca atunci cand Israelul spiritual 
va accepta pe Mesia in inima lui, toate aspectele obisnuite ale vietii de fiecare zi vor deveni sfinte, ca si 
acelea ale unui preot.

Dumnezeu a chemat pe Israel sa fie un regat de preoti. Si astazi Biserica este cea care este chemata la 
sfintenie. Pentru crestinul  de azi, cuvintele profetiei din Zaharia au insemnatatea celor scrise in 1 Cor. 
10,31:

"31Deci, fie că mâncaţi, fie că beţi, fie că faceţi altceva: să faceţi totul pentru slava lui Dumnezeu. "

Fratele meu drag, in viata crestinului adevarat nu exista o separare intre viata de fiecare zi si cea 
sfanta. Totul vine de la Dumnezeu si totul trebuie folosit pentru slava Lui. Eu nu pot fi o persoana in 
Biserica si alta pe strada. Ceea ce sunt pe strada trebuie sa fiu si in Biserica. Tot ce suntem, ce ne reprezinta, 
felul de a ne imbraca, muzica pe care o ascultam, modul de a ne petrece timpul liber, trebuie sa fie facute 
pentru slava lui Dumnezeu. 

Dumnezeu sa te binecuvanteze. 
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